
 

VI HAR EN FORKERT MILJØ REGULERING OVERFOR MIKRO 

FORURENING OG RESISTENS- DEN VIRKER IKKE! 

Det har vi fordi vi fortsat arbejder efter -et som sådan prisværdigt- notat fra 
daværende miljøminister Karen Ellemann i 2011 om, at der skulle ses 
specifikt på forurening fra hospitaler. 

Dette notat medførte desværre at kommunerne ret eensidigt vejledes i at 
supersygehus nok er en punktkilde for udledning af lægemidler til recipienten-
-og at der derfor skal kræves rensning på hospitalet. Dette notat er fortsat det 
eneste grundlag for Danmarks begrænsede miljøpolitik overfor MP og 
resistens! 

 Super sygehusene har (med den nu erhvervede viden) vist sig IKKE at 
være en væsentlig punktkilde -fakta er at 99% af alt lægemiddel, 
resistens -og anden MP- kommer fra husstande og industri -til de 
centrale renseanlæg. 

Vi kan også se at Danmark står HELT ALENE med en strategi om at rense 
lægemidler fra sygehuse -ingen andre lande ser Hospitaler som problemet -
det ved vi som internationalt firma! 

Ikke desto mindre planlægges og bygges dedikerede renseanlæg på de 
større hospitalerne mange steder i Danmark-fordi MST endnu ikke har taget 
konsekvensen af fakta (som viser at Hospitaler  hverken er årsag eller 
løsning) og fordi politikerne desværre  ikke har bragt bedre og mere 
fremtidssikret miljø regulering til markedet overfor dette miljø og 
sundhedsproblem. 

 

Investeringen i 10 super sygehuse vil i totale ejerskabs omkostninger være 
ca. 1,5 mia DKK over anlæggenes levetid. Med denne investering renses 
under 1 % af vores MP-forurening -og miljøproblemet afhjælpes IKKE positivt 
i nogen recipienter af denne indsats! Den er næsten nyttesløs.  

Man kan sige at den nuværende politik desværre er “rigtig beslutning på 
forkert sted!”  Fordi denne investering er mindst 35 x mindre effektiv ift at der 
blev lavet central rensning på de eksisterende renseanlæg (hvortil 
hospitalernes spildevand allerede bringes).  

Hermed kunne mere end 35 % af Danmarks MP forurening bekæmpes -og 
ikke 1 %  for den samme investering-og en reel miljø og sundheds effekt ville 
trods alt blive nået. 

Den nuværende regulering er altså helt ude af trit med virkeligheden, fordi:  
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1) Den tager ikke udgangspunkt i en forståelse af miljøproblemets baggrund 
(som er at MP er en diffus forurening -fra alle indbyggere i et land som ledes 
til renseanlæggene) -og den peger ikke på en løsning som virker.  

2)  Fordi EU lige nu er i gang med at revidere Byspildevands direktivet -her vil 
MP blive reguleret (dette er et forhold Danmark aktivt støtter) -når dette 
direktiv indfases er investeringen på hospitaler spildt -da vi så skal bygge 
central rensning for de samme stoffer. 

En ny og fremtidssikret miljø-og sundheds regulering for MP er påkrævet -så 
vi undgår en spildt investering som ikke bringer nytte - og så vi i stedet 
kommer på forkant med EU reguleringen som kommer.  

For den almindelige familie vil en sådan miljø regulering, der betyder central 
rensning (som fjerner alle MP OG resistens og vira) koste ca. 150 kr/år pr. 
husstand .  

-For miljøindustrien vil det medføre at vi bliver ledende -på det rette tidspunkt 
til det fremtidige marked -og skaber grøn vækst i DK  

–For sundheden og miljøet kan vi ånde lette op -modsat idag! 
 


